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Inleiding
De Verordening individuele studietoeslag is in 2015 in werking getreden als onderdeel van
de Participatiewet (PW). Het doel van de studietoeslag is altijd geweest om studenten
financieel te compenseren als ze door een medische beperking niet naast hun studie
kunnen bijverdienen. Dat moet ertoe leiden dat meer mensen met een arbeidsbeperking
gaan studeren en daarmee een betere kans op de arbeidsmarkt hebben.

Uit onderzoek van de Inspectie SZW bleek echter dat de regeling waaruit de verordening
was opgezet dat doel niet bereikte. Sommige voorwaarden werden te streng
geïnterpreteerd, waardoor te weinig studenten de studietoeslag kregen. Kreeg iemand de
studietoeslag wel, dan was het bedrag soms te laag om echt een financieel steuntje in de
rug te bieden.

Concept beleidsregel als geheel
Een aantal weken geleden werden wij als Jongerenraad van Gemeente Rhenen gevraagd
om een advies te schrijven over de Concept Beleidsregel en communicatieplan en meer.
Hier hebben wij natuurlijk gehoor aan gegeven, en in dit document is dat dan ook
opgenomen.

Wij beoordelen de concept beleidsregel als positief. Echter is de (soms) bureaucratische
verwoording, en lengte van het document minder toegankelijk voor de jongeren. De
beleidsregel is verder goed uitgewerkt, en wij zien het ook, zoals gezegd, als een goede
vooruitgang.

Congruentie landelijke normbedragen
De gemeente noemt in het adviesaanvraag de per 1 januari 2022 geldende normbedragen
voor de individuele studietoeslag in tegenstelling tot de gedeelde bijlage (Bijlage 1) waarin
de per 1 juli 2022 geldende normbedragen voor de individuele studietoeslag vermeld staan.
De Jongerenraad kan zich vinden in de normbedragen van de studietoeslag en adviseert
ook de geldende nationale normbedragen voor de individuele studietoeslag aan te blijven
houden. Deze bedragen worden elk half jaar aangepast en zo nodig gecorrigeerd op inflatie
of deflatie. Deze normbedragen zijn dus tevredenstellend voor de gemeente én voor de
belanghebbenden, ook op lange termijn.



Belasting medisch onderzoek
De Jongerenraad ziet het nut in van het eenmalig medisch onderzoek voor degenen die zich
hebben opgegeven voor de Studietoeslag en is blij dat de gemeente inziet dat het van groot
belang is de kosten van de belanghebbenden zo veel mogelijk te beperken. Toch neemt dit
niet weg dat de kosten van een medische keuring als onbetaalbaar kunnen worden ervaren
door belanghebbenden gezien hun financiële situatie. Structureel beperkten hebben minder
kans op de arbeidsmarkt en komen moeilijker aan werk. Dat maakt het dus niet ondenkbaar
dat belanghebbenden het niet kunnen permitteren om een onafhankelijk professioneel
advies aan te vragen. De Jongerenraad stelt voor dat de gemeente de belanghebbenden te
hulp schiet in het geval van een gedrongen financiële situatie. Het realiseren van de
uitreiking zou eventueel gefinancierd kunnen worden via de toevoeging van €35 miljoen aan
het Gemeentefonds bij de invoering van de Participatiewet.

De financiële situatie moet namelijk de haalbaarheid van het in aanmerking komen voor de
Studietoeslag niet beïnvloeden.

De Jongerenraad conformeert zich met het concept om reeds bestaande rapporten te
gebruiken bij de keuring van de eventuele belanghebbenden. Het is echter wel van belang
dat ook de al bestaande adviezen geen medische gegevens bevatten over de
belanghebbende. Zie Tweede Kamer 2019-2020, 35394, nr. 5, p. 6.

Communicatieplan
Het concept communicatieplan Studietoeslag komt overeen met de Handreiking
Studietoeslag van Divosa. Door de Handreiking te volgen zorgt de gemeente ervoor dat de
doelgroep zo makkelijk mogelijk bereikt kan worden.

De regeling die op de website gepubliceerd wordt bevat een tabel met de bedragen waar
aanspraak op gemaakt kan worden per 1 juli 2022. Het is echter niet duidelijk of de
bedragen gecorrigeerd worden op inflatie. Verder staat er onder het kopje ‘aanvragen’ dat
het mogelijk is een online aanmelding te doen via de website. Hier zou een link geplaatst
kunnen worden naar het aanvraagformulier. Hetzelfde geldt voor WTOS en Wajong.

Het samenwerken met scholen en universiteiten is misschien wel de effectiefste manier om
de omgeving van de doelgroep te bereiken. De gemeente heeft hiervoor een toereikend plan
opgesteld.

Het bereiken van jongeren zelf gaat het best via social media. Het is belangrijk dat de
berichten die daarop gedeeld worden de aandacht van de jeugd trekken. Jongeren lezen
niet veel meer.
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